
     Protokół Nr IX/07
z sesji Rady Miejskiej w Radkowie

z dnia 30 kwietnia 2007 roku

Otwarcie obrad – godz. 1515

Zamknięcie obrad – godz. 1840

Ad. 1

Obrady otworzył  Przewodniczący RM witając radnych, sołtysów i przybyłych gości.
Ad. 2

Na  podstawie  listy  obecności   Przewodniczący  RM  stwierdził,  że  obrady  są  prawomocne  –  w  sesji 
uczestniczyło  13  radnych  (lista  obecności  radnych  oraz  lista  obecności  sołtysów  i  gości  zaproszonych 
stanowią załączniki do protokołu).

Ad. 3
Na sekretarza obrad zaproponowano Pana radnego Franciszka Majdaka. 
Przystąpiono  do głosowania nad wnioskiem :
Głosowało 13 radnych:  za – 13, przeciw – 0,  wstrzymało się – 0.
Ad. 4
Przewodniczący RM – zaproponował aby protokoły z sesji Rady Miejskiej były przyjmowane bez 
odczytywania, gdyż radni mogli zapoznać się z nimi wcześniej w Biurze Rady.

 Przewodniczący RM – zapytał  czy radni  mają uwagi  do protokołu  Nr VII/07  z  sesji  Rady Miejskiej  w 
Radkowie z dnia 30 marca 2007 roku.
Nie wniesiono uwag do protokołu  sesji RM z dnia 30 marca 2007 roku i przystąpiono do głosowania nad 
jego przyjęciem:
Głosowało 13 radnych:   za – 13,   przeciw – 0,   wstrzymało się – 0.

Ad. 5
 Przewodniczący RM – zapytał  czy radni  mają uwagi  do protokołu  Nr VIII/07  z sesji  Rady Miejskiej  w 
Radkowie z dnia 10 kwietnia  2007 roku.
Nie wniesiono uwag do protokołu  z dnia  10 kwietnia  2007 roku i  przystąpiono do głosowania nad jego 
przyjęciem:
Głosowało 13 radnych:   za – 11,  przeciw – 0,   wstrzymało się – 2.



Ad. 6

 Przewodniczący RM – zapytał czy są uwagi i propozycje dotyczące dostarczonego radnym porządku obrad 
(proponowany porządek obrad stanowi załącznik do protokołu).
S  .Hajłasz  –  Przewodniczący  Komisji  Rewizyjnej   wniósł  w  imieniu  radnych  Klubu  „  ODNOWA”   o 
wprowadzenie  do porządku  obrad   DRUKU NR 5 -  w sprawie  ustalenia  wynagrodzenia  dla  Burmistrza 
Miasta i Gminy  Radków.
Przystąpiono do głosowania nad wnioskiem zgłoszonym przez radnego S. Hajłasza:
Głosowało 13 radnych:  za –11  przeciw – 0   wstrzymało się – 2. 
Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem proponowanego porządku obrad.
Głosowało 13 radnych:   za – 11  przeciw  - 0   wstrzymało się – 2.

Ad.7
Informacja na temat  sytuacji  na rynku pracy i  stanu bezrobocia w gminie  w odniesieniu do 
powiatu kłodzkiego.

O godz. 15 35 liczba radnych zwiększyła się do 14 – w sesji uczestniczył radny Bogumił Kuczyński.

Pani Jolanta Bachry – Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy w Kłodzku – złożyła informację na temat 
sytuacji  na  rynku  pracy  i  bezrobocia  w gminie  Radków w odniesieniu  do  powiatu  kłodzkiego  oraz 
dokonała prezentacji multimedialnej (informacja stanowi załącznik do protokołu).

Przewodniczący RM zapytał czy są pytania do Pani J. Bachry, udzielił głosu radnemu  J. Gorczyckiemu.

J .Gorczycki  - zapytał, dlaczego biura pośrednictwa pracy proponują pracę a nie biura pracy.

J. Bachry – wyjaśniła, że biura pośrednictwa pracy powstały z przyzwolenia ustawy, te biura działają 
niezależnie od nas. Takie biura, żeby znaleźć się w rejestrze dokonują opłat manipulacyjnych i działają, 
my nie mamy na to wpływu.

Burmistrz – uważa, że aby skutecznie walczyć z bezrobociem należy podejmować działania 
zmierzające do poprawy infrastruktury oraz zmniejszenia kosztów pracy obciążających pracodawców. 
Burmistrz podziękował Pani J. Bachry za pomoc i dotychczasowa współpracę.

J. Bachry – podziękowała wszystkim za wysłuchanie przedstawionego sprawozdania a  Burmistrzowi za 
ciepłe słowa.

Przewodniczący RM podziękował Pani J. Bachry za złożenie informacji i o godz. 1636   ogłosił 10 min 
przerwę  .

Obrady wznowiono o godz. 1652  .



Ad. 8
Burmistrz – złożył sprawozdanie ze swoich prac za okres od 29 marca 2007 roku do 27 kwietnia 2007 roku 
(sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu).

Ad. 9
Sprawozdanie z wykonania budżetu gminy za 2006 rok.

Burmistrz  –  przedstawił  podsumowanie  działań  podjętych  w  2006  roku  (  podsumowanie  stanowi 
załącznik do protokołu).

Przewodniczący RM – zapytał kto z radnych chciałby zabrać głos w temacie sprawozdania z wykonania 
budżetu gminy za 2006 rok.
W związku z tym, że nikt nie wyraził takiej woli Przewodniczący RM – odczytał uchwałę Nr III-104/07 
Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej we Wrocławiu z dnia 19 kwietnia 2007 roku w 
sprawie opinii o przedłożonym  przez Burmistrza Radkowa sprawozdaniu z wykonania budżetu gminy 
za 2006 rok.

Przewodniczący RM poprosił Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej o przedstawienie opinii tej Komisji 
w przedmiotowej kwestii.

S.  Hajłasz  –  przewodniczący  Komisji  Rewizyjnej  –  odczytał  opinie  Komisji  Rewizyjnej  w  sprawie 
udzielenia absolutorium Burmistrzowi Miasta i Gminy Radków z wykonania budżetu gminy za 2006 rok.

Przewodniczący  RM  –  odczytał  uchwałę  Nr  III-105/07  Składu  Orzekającego  Regionalnej  Izby 
Obrachunkowej  we  Wrocławiu  z  dnia  19  kwietnia  2007  roku  w  sprawie  opinii  o  wniosku  Komisji 
Rewizyjnej o udzielenie absolutorium Burmistrzowi Miasta i Gminy Radków

Ad. 10

Druk  NR  1   w  sprawie  udzielenia  absolutorium  Burmistrzowi  Miasta  i  Gminy  Radków  z 
wykonania budżetu gminy za 2006 rok.

Przewodniczący RM – poprosił o przedstawienie opinii Komisji RM w sprawie przedmiotowego projektu 
uchwały.

S. Hajłasz – Komisja Rewizyjna pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.
B. Siemczonek – Komisja Zdrowia, Spraw Społecznych i Porządku Publicznego pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały.
A. Kukurba – Komisja Oświaty, Kultury, Sportu i Turystyki pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt 
uchwały.
B. Kuczyński – Komisja Spraw Gospodarczych i Rolnictwa pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt 
uchwały.
M.  Gancarski  –  Komisja  Budżetu,  Planowania  i  Mienia  Komunalnego  pozytywnie  zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały.



Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem przedmiotowego projektu uchwały:
Głosowało 14 radnych:   za – 14   przeciw – 0   wstrzymało się – 0.

Przewodniczący RM pogratulował Burmistrzowi udzielenia absolutorium i o godz. 17 09 ogłosił 10 min 
przerwę.
Obrady wznowiono o godz. 17 20 .

DRUK NR 2 w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie gminy na 2007 rok.

Skarbnik Gminy – uzasadniła przedmiotowy projekt uchwały.

 Przewodniczący RM – poprosił  o przedstawienie opinii  Komisji  RM w sprawie przedmiotowego projektu 
uchwały:

S. Hajłasz – Komisja Rewizyjna pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.
B. Siemczonek – Komisja Zdrowia, Spraw Społecznych i Porządku Publicznego pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały.
A. Kukurba – Komisja Oświaty, Kultury, Sportu i Turystyki pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt 
uchwały.
B. Kuczyński – Komisja Spraw Gospodarczych i Rolnictwa pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt 
uchwały.
M.  Gancarski  –  Komisja  Budżetu,  Planowania  i  Mienia  Komunalnego  pozytywnie  zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały.

Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem przedmiotowego projektu uchwały:
Głosowało 14 radnych:   za – 14   przeciw – 0   wstrzymało się – 0.

DRUK NR 3 w sprawie wyrażenia zgody na przekazanie nieruchomości w formie darowizny.

Burmistrz – uzasadnił przedmiotowy projekt uchwały.

 Przewodniczący RM – poprosił  o przedstawienie opinii  Komisji  RM w sprawie przedmiotowego projektu 
uchwały:
S. Hajłasz – Komisja Rewizyjna pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.
B. Siemczonek – Komisja Zdrowia, Spraw Społecznych i Porządku Publicznego pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały.
A. Kukurba – Komisja Oświaty, Kultury, Sportu i Turystyki pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt 
uchwały.
B. Kuczyński – Komisja Spraw Gospodarczych i Rolnictwa pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt 
uchwały.
M.  Gancarski  –  Komisja  Budżetu,  Planowania  i  Mienia  Komunalnego  pozytywnie  zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały.

Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem przedmiotowego projektu uchwały:
Głosowało 14 radnych:   za – 14 przeciw – 0   wstrzymało się – 0.

DRUK  NR  4   w  sprawie  wprowadzenia  zmian  w  Statucie  Organizacyjnym  Gminnych  Zakładów 
Użyteczności Publicznej w Radkowie.

Burmistrz- uzasadnił przedmiotowy projekt uchwały.



S. Hajłasz – zaproponował, na wniosek Komisji Rewizyjnej że, jeżeli uchwała zostanie uchwalona, aby po 
sześciu miesiącach od wprowadzenia uchwały, Dyrektor GZUP złożył sprawozdanie, które wiąże się z tą 
uchwałą.
 
Przewodniczący RM – poprosił o głosowanie w sprawie wniosku Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej S. 
Hajłasza.

Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem wniosku S. Hajłasza:
Głosowało 14 radnych:   za – 13  przeciw – 1   wstrzymało się – 0.

Przewodniczący  RM  –  poprosił  o  przedstawienie  stanowisk  Komisji  RM  w  sprawie  przyjęcia  wniosku 
Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej:

S. Hajłasz – Komisja Rewizyjna pozytywnie zaopiniowała wniosek.
B. Siemczonek – Komisja Zdrowia, Spraw Społecznych i Porządku Publicznego głosowało 6 radnych: za – 
4, przeciw – 1, wstrzymał się – 1.
 A. Kukurba – Komisja Oświaty, Kultury, Sportu i Turystyki  głosowało 7 radnych: za – 5,  przeciw – 2.
B. Kuczyński – Komisja Spraw Gospodarczych i Rolnictwa pozytywnie zaopiniowała wniosek.
M. Gancarski -Komisja Budżetu ,Planowania i Mienia Komunalnego pozytywnie zaopiniowała wniosek.

 Przewodniczący RM – poprosił  o przedstawienie opinii  Komisji  RM w sprawie przedmiotowego projektu 
uchwały:

S. Hajłasz – Komisja Rewizyjna pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały..
B. Siemczonek – Komisja Zdrowia, Spraw Społecznych i Porządku Publicznego głosowało 6 radnych: za – 
4, przeciw – 1, wstrzymał się – 1.
A. Kukurba – Komisja Oświaty, Kultury, Sportu i Turystyki  głosowało 7 radnych:  za –5  przeciw –2.
B. Kuczyński – Komisja Spraw Gospodarczych i Rolnictwa pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt 
uchwały.
M. Gancarski -Komisja Budżetu ,Planowania i Mienia Komunalnego pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy 
projekt uchwały.

Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem przedmiotowego projektu uchwały:
Głosowało 14 radnych:   za – 11,   przeciw – 2,    wstrzymało się – 1.

DRUK NR 5  w sprawie ustalenia wynagrodzenia dla Burmistrza Miasta i Gminy Radków.

S. Hajłasz Przewodniczący Komisji Rewizyjnej - uzasadnił przedmiotowy projekt uchwały.

Cz.  Jarzynska  –  zapytała  ,od  czego  liczy  się  dodatek  specjalny,  uważa  że  jeżeli  od  wynagrodzenia 
zasadniczego to powinna być to inna kwota. 
J. Rakowska – udzieliła wyjaśnienia, że dodatek specjalny  przysługuje w wysokości procentowej od sumy 
wynagrodzenia zasadniczego i dodatku funkcyjnego.

Przewodniczący RM – poprosił  o przedstawienie  opinii  Komisji  RM w sprawie przedmiotowego projektu 
uchwały:

S. Hajłasz – Komisja Rewizyjna pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały..
B. Siemczonek – Komisja Zdrowia, Spraw Społecznych i Porządku Publicznego  głosowało 6 radnych: za – 
5,  wstrzymało się – 1. 
A. Kukurba – Komisja Oświaty,  Kultury, Sportu i Turystyki:  głosowało 7 radnych:  za – 5   przeciw – 1 
wstrzymało się  - 1.



B. Kuczyński – Komisja Spraw Gospodarczych i Rolnictwa pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt 
uchwały.
M. Gancarski -Komisja Budżetu ,Planowania i Mienia Komunalnego – komisja nie wypracowała stanowiska.

Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem przedmiotowego projektu uchwały:
Głosowało 14 radnych:   za – 12 , przeciw – 0,   wstrzymało się – 2.

Ad. 11
Nie było.

Ad. 12
Interpelacje radnych.

Radny  J.  Gorczycki  odczytał  protest  mieszkańców Tłumaczowa  – protest  mieszkańców  dotyczy  decyzji 
podjętej przez radnych uchwały Nr VIII/39/07 w sprawie zaopiniowania „Studium ochrony przed powodzią 
Kotliny Kłodzkiej ze szczególnym uwzględnieniem ochrony miasta Kłodzka”  na sesji nadzwyczajnej w dniu 
10 kwietnia 2007 roku.

Burmistrz podziękował radnym za wyższe uposażenie i za uznanie pracy. 
Burmistrz – wyjaśnił,  że nie jest upoważniony do podejmowania uchwał, wszelkie protesty w tej sprawie 
prosi kierować do Rady Miejskiej, która została wybrana przez społeczność. Burmistrz przekazał złożony 
przez radnego J. Gorczyckiego protest  Przewodniczącemu RM. 

Ad. 13

Przewodniczący  RM  -  odczytał  informację,  odnośnie  oświadczeń  lustracyjnych  Skarbnika  i  Sekretarza 
Gminy. Osoby te nie są zobowiązane do składania takich oświadczeń.

 Przewodniczący – poinformował, że do Rady Miejskiej w Radkowie wpłynęło pismo  Dyrektora Zespołu 
Szkół  Agrotechnicznych  w  Bożkowie  o  poparcie  działań  mających  na  celu  przejęcie  w/w  placówki 
oświatowej przez Ministerstwo Rolnictwa i Rozwoju Wsi.. Przewodniczący RM odczytał Apel wystosowany 
do Ministra Rolnictwa i Rozwoju Wsi.

Przystąpiono do głosowania o  wystosowanie apelu do Ministerstwa Rolnictwa i Rozwoju Wsi.
Głosowało 14 radnych:  za – 14,  przeciw – 0,  wstrzymało się – 0.
Wniosek został przyjęty.

Cz. Jarzyńska – Prezes TPDZ, podziękowała Gminie Anrőchte za przekazanie 500 euro na działalność 
organizacji,  kwota  zostanie  przekazana  na  pomoc  dzieciom  niepełnosprawnym.  Pani  Cz.  Jarzyńska 
podziękowała wszystkim darczyńcom za przekazanie 1% podatku na działalność organizacji.
 
J.  Pabian  –  zwrócił  się  do  radnych  o  poparcie  wystosowanego  apelu  do  władz  Kłodzka  ,  o  usunięcie 
pomnika  znajdującego się w Kłodzku przy ul. Noworudzkiej. 

F. Majdak  - uważa, że taką sprawą powinny zająć się wyższe władze, na terenie kraju przeprowadza się to 
odgórnie.

J. Pabian – uważa, że nie ma żadnych przeszkód o wystosowanie takiego apelu.



S. Hajłasz – proponuje,  aby władze Kłodzka podjęły taką decyzje,  nie znam tematu,  nie wiem co to za 
pomnik i co oznaczają jego symbole.
Przewodniczący RM poprosił radnych o głosowanie wniosku J. Pabiana.

Przystąpiono do głosowania  wniosku radnego J. Pabiana
Głosowało 14 radnych:   za – 8,   przeciw – 1,   wstrzymało się – 5.
Wniosek został przyjęty.

A. Kukurba – odczytał protokół z posiedzenia Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Turystyki z dnia 25 kwietnia 
2007 roku.

J.  Gorczycki  –  wyjaśnił,  że  z  powodów osobistych  nie  uczestniczył  w  poprzednich  sesjach  i  nie  widzi 
potrzeby tłumaczenia się radnemu S. Hajłasz z nieobecności.  Został  wybrany przez społeczeństwo i  im 
może udzielić wyjaśnień.

S. Hajłasz – wyjaśnił radnemu J. Gorczyckiemu, że zadał pytanie Przewodniczącemu RM, czy jest znany 
powód nieobecności radnego. 

J.  Gorczycki  –  uważa,  że  zostanie  rozliczony  przez  wyborców,  bo  przez  nich  został  wybrany,  poprosił 
radnego S. Hajłasza aby nie interesował się jego sprawami osobistymi.

S.  Hajłasz  – wyjaśnił,  że zapytał  tylko dlatego,  gdyż  mieszkańcy  Tłumaczowa zwracali  się  do niego  w 
rożnych sprawach.

Cz.  Jarzyńska – zapytała  Burmistrza,  czy w najbliższych planach  będzie   budowany chodnik  w stronę 
Zalewu, czy w tym kierunku będą podjęte jakieś działania.

Burmistrz – wyjaśnił, że w Radkowie nie ma chodników, te co są nie spełniają wymogów, są zbyt wąskie, źle 
okrawężnikowane,  nieodpowiednio  zabezpieczone.  Ten  problem  został  ujęty  w  programie  rewitalizacji 
Radkowa . Jeżeli chodzi o Zalew , będzie przeprowadzona kompleksowa przebudowa, Zalew jest wpisany 
do zadań RPO. 

   
Ad. 14

Po wyczerpaniu porządku obrad   Przewodniczący RM zamknął IX sesję Rady Miejskiej w Radkowie.

Protokołowała: Lucyna Połowczuk
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